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مدیر اداره میراث فرهنگی،صنایع دســتی و گردشــگری 
کاشان گفت: زنگ خطر تخریب و فرسودگی بازار بی نظیر 
کاشان سال هاست که به صدا درآمده و مسئولان بازسازی و 
مرمت، آن را جز رئوس اصلی خود قرار نداده اند.به گزارش 
خبرنگار ایلنا از کاشــان، احمد دانایی نیــا مجموعه بازار 
کاشــان را  نماد و یادگاری از عظمت هنر اصیل و دســتی 
مردمان این دیار دانســت که به ســرعت  نشانه های چشم 
نواز و ملی آن در حال فراموشــی است.وی اظهار می کند: 
بازار بزرگی که دارای صدها مغازه، ده هاتیمچه و ســراچه 
و کاروانســرا و آب انبار بود، محلی بــرای فروش و عرضه 
کالاهای وارداتی شــده که مشــابه آن در پاساژها و مراکز 
تجــاری بزرگ نیز به چشــم می خورد.دانایی نیا می گوید: 
بیشتر ســراها و تیمچه های بازار، جای خود را به چایخانه 
و ســفره خانه ها داده اند؛ مگر یک بــازار به چند چایخانه 
برای رفع نیازهای مردم و کسبه نیازمند است که این تعداد 
مجوز صادر شده اســت؟ چرا ۷۰ درصد ساخت و ساز های 

بازار غیرقانونی و با کاربری غیرمجاز است؟
وی تیمچه امین الدوله رانگینی برای دنیا می داند که پشت 
دیوار آن تبدیل به  زباله دانی شــده است: هر کسی که در 
بازار کاشــان تعمیراتی در غرفه خود انجام می دهد پس از 
دور زدن دالان پشتی این تیمچه نخاله های خود را در آنجا 
تخلیه می کند؛ مشاهده چنین صحنه هایی بسیار تاسف بار 
است.مدیر اداره میراث فرهنگی،صنایع دستی و گردشگری 
کاشــان با اشــاره به اینکه مدیران عضو کارگروه میراث و 
در راس آن فرمانداری می بایســت مطالبه گری  بیشتری 
مبنی براجرای مصوبات داشته باشند تصریح می کند:   بازار 
مسگر های کاشان که روزگاری نه چندان دور قطب تولید و 
صادرات محصولات مسین کاشان بوده هم اکنون فقط دویا 
سه استاد مســگر دارد و چند صباحی دیگر صدای چکش 

اســتادان به نام دیار نخستین های جهان  پس از مرگشان 
برای همیشه خاموش خواهدشد.

مدیر اداره میراث فرهنگی کاشــان ایجــاد   خروجی های 
اســتاندارد و  راه های داخلی مناســب برای آمد وشد های 
مردم خصوصا  هنگام حــوادث را ضروری می داند و تاکید 
می کند: حال بازار تاریخی و ســنتی کاشان چندان خوب 
و قابــل تعریف نبوده و  خبرها حکایت از اتفاقات ناگوار در 
اطــراف آن دارد.وی از بی مهری ها و کم لطفی های مردم و 
مسئولان در  چند سال گذشــته گلایه کرده  می گوید: ده 
پروژه اطراف بازار در حال ساخت است، شبانه روزی فعالیت 

دارند و میراث فرهنگی که خود نوک پیکان صیانت از آثار 
تاریخی است ازآن بی خبر است!کجای دنیا مشابه این همه 

ساخت و ساز بغل گوش آثار تاریخی وجود دارد؟
دانایی نیا در ادامه بیان می کند: معاون اداره گردشــگری و 
صنایع دســتی کاشان از ساخت و ساز ها اظهار بی اطلاعی 
می کند! وشهرداری می گوید غیر ممکن است؛ چگونه است 
که اگر ســاختمانی در کوچه ایی بنا شود رفتگر شهرداری 
می بیند و گزارش می دهد ولی احداث  مجتمع های تجاری 

در اطراف بافت تاریخی بازار کاشان دیده نمی شود؟!
مدیر اداره میراث فرهنگی کاشان نامناسب بودن سیم های 

برق را نشــانه ایــی از  ایمنی پایین  بازار کاشــان می داند 
و اضافه می کند: با توجه بــه جمعیت زیادی که روزانه در 
بازار رفت وآمد می کنند، و مردمی که در اندیشه خود مدیران 
شهری را نگهبان میراث شهرشان می پندارند توجه به افزایش 
ایمنی این مجموعه  ضروری به نظر می رسد. این عضو هیات 
علمی دانشگاه کاشان  تاکید می کند: از مدیران شرکت های 
خدماتی درخواســت کرده ایم تا اسامی مشترکین را به ما 
اعلام کنند؛ چرا که پیش بینی می شود ۷۰ درصد انشعابات 
بازار کاشان غیر قانونی باشد.دبیر کارگروه میراث فرهنگی 
کاشان استحکام بخشی و بازسازی مجموعه تاریخی کاشان 
را نیازمند مشارکت و هم افزایی تمامی دستگاه ها و نهادهای 
متولی مانند شهرداری و اعضا کارگروه میراث دانسته و مب 
افزاید: متاسفانه عدم توجه کافی به بازار  موجب شده شاهد 
آسیب های شدیدی به آن باشیم که در صورت کم توجهی 
و در طولانی مدت بروز  خسارت های غیرقابل جبران  دور 

انتظار نخواهد بود.
مدیر میراث فرهنگی شهرســتان کاشان معتقد است زنگ 
خطر تخریب و فرسودگی بازار بی نظیر کاشان سال هاست 
که به صدا درآمده و علیرغم کارهایی که برای نگهداری آن 
انجام شده ولی متاسفانه مسئولان بازسازی و مرمت آن را 

جز رئوس اصلی خود قرار نداده اند.
دانایی نیــا درپایــان می گوید: اگر چه شــهرداری تعامل 
سازنده ای با میراث فرهنگی داشته، ولی می بایست قبل از 
انجــام هر اقدامی و یا صدور مجــوزی  میراث از آن آگاهی 
کامل داشته باشد. وی یادآور می شود: اگر  مدیری توانایی 
ندارد، بهتر است سریع کنار بکشد و به جای انداختن توپ 
در زمین نهاد های دیگر، لازم اســت در کنار همه، دغدغه 
حل مشکلات را داشته باشیم نه اینکه به دنبال پاک کردن 

صورت مسئله و یا توجیه باشیم.

زنگ خطر تخریب بازار کاشان را باید جدی بگیریم

نابودی هنرهای دستی بازار کاشان
تالاب بین المللی »قوپی باباعلی« 

۲۵ درصد آب دارد
رئیس اداره حفاظت محیط زیســت مهاباد گفت: امســال علیرغم رهاسازی 
حقابه به تالاب بین المللی »قوپی بابا علی«در حال حاضر ۲۵ درصد از تالاب 
دارای آب است.فاروق ســخنور رئیس اداره حفاطت محیط زیست مهاباد با 
اشاره با میزان آبگیری تالاب در سال جاری گفت: از ابتدای امسال حدود ۵ 
میلیون متر مکعب حقابه به تالاب تخصیص و رهاســازی شده،  اما به دلیل 
گرمای شــدید و تبخیر زیاد در حال حاضر تنهــا حدود ۲۵ درصد از تالاب 

دارای آب است. 
 وی گفت: به منظور جلوگیری از خشــک شــدن تالاب بین المللی »قوپی 
باباعلی« اداره حفاظت محیط زیســت مهاباد درخواست تخصیص ۲ میلیون 
متــر مکعب آب را به فرمانداری مهاباد و مدیریت امــور آب ارائه داده تا در 
جلســه شورای حفاظت از منابع آب شهرســتان تصمیم گیری شود.سخنور 
گفت: گفت: اوایل هفته جاری هم  فرماندار مهاباد در محل مسجد روستای 
»قوپی باباعلی« با اهالی روســتا و اعضای شورای اسلامی و دهیار دیدار کرد 
و حاضران در جلسه خواستار تامین حقابه و احیای این تالاب شدند.  تالاب 
بین المللی »قوپی بابا علی« به مســاحت ۱۲۰۰ هکتار در کیلومتر ۳۰ جاده 

مهاباد میاندوآب و در جوار روستای قوپی بابا علی واقع شده است.  

خسارت میلیاردی سیل
 به ۱۳ مزرعه پرورش ماهی در فارس

مدیر شــیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزی فارس گفت: در جریان 
سیل اخیر به ۱۳ مزرعه تکثیر و پرورش ماهیان سردآبی، خسارتی به ارزش 
۲۳۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال وارد آمد.علی فلاحی سه شــنبه ۱۸ مرداد 
در جمع خبرنگاران گفت: بارندگی ها و جاری شــدن سیل در نقاط مختلف 
فارس موجب تلف شــدن بیــش از ۳۰۰ تن ماهی پــرواری و تخریب زیر 
ساخت ها و تاسیسات مزارع پرورش ماهی، نظیر بندهای انحرافی، کانال های 

آبرسانی، دیوارهای جانبی، پل ها و جاده ها شد.
این مقام مســئول با بیان اینکه استخرهای خسارت دیده در شهرستان های 
سپیدان، اقلید، مرودشت، خرم بید، فراشبند و کازرون قرار دارد، اضافه کرد: 
توصیه ما به بهره برداران حوزه شــیلات استفاده از ظرفیت بیمه محصولات 
کشاورزی برای مدیریت خسارت ناشی از مخاطرات طبیعی خارج از کنترل 
انســان اســت.به گفته او؛ با توجه به تغییرات ایجاد شــده در قوانین بیمه 
محصولات کشاورزی، امکان ایجاد پوشش بیمه ای برای ماهی از مبدا و مراکز 
تکثیر فراهم شــده اســت و اتحادیه های آبزی پروری نیز به عنوان کارگزار 
امکان صدور بیمه نامه برای مزارع دارند. فلاحی یاد آور شد: طی سال زراعی 
گذشته ۲۰ مزرعه پرورش ماهی استان فارس تحت پوشش بیمه قرار داشتند 
و نزدیک به ۳۰۰ میلیون ریال غرامت از ســوی بیمه گر به مراکز خســارت 

دیده پرداخت شده است.

تفاهم نامه ثبت روز ملی آستارا 
امضا شد

تفاهم نامــه ثبت روز ملی آســتارا با حضور معاون صنایع دســتی اداره کل 
میراث فرهنگی اســتان گیلان و شهردار آســتارا امضا و پانزدهم شهریور به 
نام روز ملی آستارا نامگذاری شد.تفاهم نامه ثبت روز ملی آستارا به پیشنهاد 
و پیگیری غلامرضا مرحبا، نماینده مردم آستارا در مجلس شورای اسلامی و 
اتاق فکر دفتر نماینده شهرســتان مرزی بندر آستارا انجام شد و با توجه به 
منابع موجود، پانزدهم شهریور ماه که سالروز ریشه کنی بیسوادی در آستارا 
و تاســیس مدرسه حکیم نظامی آستارا اســت برای این روز انتخاب گردید.
در همیــن رابطه با حضور معاون صنایع دســتی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی اســتان گیلان، نماینده مردم آستارا در مجلس 
شــورای اسلامی، فرماندار آستارا و روسای ادارات آموزش و پرورش و میراث 
فرهنگی شهرســتان و همچنین شــهردار آستارا طی مراســمی تفاهم نامه 
مشترکی در زمینه ثبت روز ملی آستارا در محل فرمانداری آستارا به امضای 
حمید آذرپور، معاون اداره کل میراث فرهنگی استان گیلان و میثم الوان پور، 
شهردار آستارا رســید و روز ۱۵ شهریور هر سال و همزمان با سالروز ریشه 
کنی بیسوادی در شهرستان آستارا که در سال ۱۳۴۸ اتفاق افتاد، این روز به 

نام روز ملی آستارا ثبت شد. 
نماینده مردم آســتارا در مجلس شورای اســلامی در این مراسم با اشاره به 
سابقه غنی فرهنگی و ریشــه و اصالت مردمان پرافتخار و مرزدار شهرستان 
آســتارا اظهار کرد: با توجه به وجود آثار و ظرفیت های متعدد گردشــگری، 
اقتصادی و تاریخی آستارا، قطعا برگزاری جشنواره و رویداد روز ملی آستارا 
زمینه ســاز پیامدهای مثبتی در زمینه شناســاندن هر چه بهتر جاذبه های 

شهرستان در سطح کشور و حتی بین المللی خواهد شد.

پاسخ وزیر کشور
 به چرایی تخریب نشدن متروپل

وزیر کشور توضیحاتی درخصوص آخرین وضعیت ساختمان متروپل آبادان 
ارائه داد.احمد وحیدی در حاشــیه بازدید و بررسی زیرساخت های مرزهای 
شلمچه و چذابه، در پاسخ به سوال خبرنگاری درخصوص  بلاتکلیفی وضعیت 
ســاختمان متروپل و این که چرا هنوز ساختمان تخریب نشده و هیچ کسی 
مسئولیت نمی پذیرد، اظهارکرد: متروپل از بحث بحران، بحرانش تمام شده 

و دیگر مورد بحران نیست. 
یک ســاختمان است که در اختیار منطقه آزاد اســت.به گزارش ایسنا، وی 
ادامــه داد: منطقــه آزاد هم قراردادی بســت و یک مقــدار مطالعات برای 
نحوه تخریب طولانی شــد. البته دســتوراتی از حیث دادستانی بود که باید 
پیش بینی هایی انجام می شد. این طور که من گزارشی در این زمینه دریافت 
کردم، دوســتان آماده هستند که ان شاءالله مراحل نهایی کار را شروع کنند. 
وزیر کشــور همچنین در پاسخ به این ســوال که طبق دستور سریع رئیس 
جمهور برای اجرای ماده ۶۵ )واگذاری تفویض اختیارات(، این همکاری قرار 
اســت چه زمانی انجام شود تا حداقل منطقه آزاد اروند و مردم تکلیف خود 
را بدانند؟ گفت: الان هم مشــکلی ندارند و جلساتی از طرف معاونت حقوقی 
رئیس جمهوری گذاشــته شــد و تا حدودی این مرزبندی ها روشن شده و 

ان شاالله کار به روال می افتد.

اخبار کوتاه

 راه آهــن همدان در صورت اتصال به شــبکه 
ریلی غرب کشــور توســعه همــه جانبه را به 
همراه دارد و حالا شــبکه ریلی همدان چشم 
انتظار تزریق اعتبار ۱۰۰ میلیارد تومانی است.
به گزارش مهر، شرایط جغرافیایی و هم مرزی 
با کشــورهای خارجی از جملــه ترکیه، عراق، 
جمهوری آذربایجان، ارمنســتان، غرب کشور 
آذربایجان  آذربایجان غربی،  استان های  شامل 
شــرقی، ایلام، اردبیل، کردســتان، کرمانشاه 
به همــراه اســتان های لرســتان و همدان را 
در موقعیت شــاهراهی ارتباط ایــران به اروپا 
قرار داده، شــاهراهی که با توجــه به اهمیت 
ژئوپلیتیک گسترش آن رونق اقتصادی کشور 

را به همراه دارد.
بی شک قطار توسعه اســتان های غرب کشور 
زمانی به حرکت درآمده و زمینه ســاز رشــد 
اقتصادی می شود که ظرفیت های ریلی، راهی، 
ترانزیتی و مرزی استان با برنامه ریزی اصولی 
مســئولان به کار گرفته شــود موضوعی که 
سالهاست مورد غفلت تاریخی قرار گرفته است.
خبرگزاری مهر در پرونده ای وضعیت شــبکه 
ریلی غرب کشور را مورد بررسی قرار داده است.
پیش از این شبکه ریلی استان ایلام )اینجا( و 
شبکه ریلی اردبیل )اینجا(، شبکه ریلی استان 
)اینجا(،  )اینجا(، آذربایجان غربــی  لرســتان 
کردســتان )اینجا(، آذربایجان شرقی )اینجا( و 
کرمانشاه )اینجا( مورد بررسی قرار گرفته بود.
خط ریلی همدان- ملایر نیز یکی از این موارد 
است که در صورت اتمام، درنهایت از ملایر به 

بروجرد، دورود و خوزستان متصل می شود.
دقیقــاً ۴ ســال پیش در مردادماه ســال ۹۷، 
عملیات اجرایی راه آهن همدان- ملایر به طول 

۷۵ کیلومتــر به عنــوان گام مهمی در تکمیل 
شــبکه ریلی غرب کشور آغاز شــد. این خط 
ریلی قــرار بود که در دو قطعه احداث شــود. 
قطعه نخســت آن به طــول ۴۱.۵ کیلومتر از 
ایســتگاه راه آهن همدان بود و پس از عبور از 
ایستگاه های گل کهریز، طاسبندی و کهریز به 
ایستگاه ملایر منتهی می شد.سال گذشته بود 
که حجت الاسلام احد آزادی خواه، نماینده مردم 
ملایر در مجلس در دیدار با علی اصغر احمدی، 
معاون هماهنگی و پیگیری امور استان های نهاد 
نیازمندی های  به مطالبات و  ریاست جمهوری 
این شهرستان در حوزه های مختلف پرداخت و 
سرعت بخشیدن بر روند تکمیل پروژه راه آهن 
همــدان- ملایر را یک ضرورت خواند.این روند 
ادامه پیدا کرد تا اینکه در نهایت، شــهریورماه 
ســال گذشته سیدسعید شــاهرخی؛ استاندار 
سابق همدان با تصریح بر اینکه عملیات اجرایی 
طرح راه آهن همدان- ملایر با هدف گسترش 
شــبکه ریلی در غرب کشــور و آسان ســازی 
ارتباطــات و ترانزیت کالا به ویژه زائران عتبات 
عالیات به طول ۷۵ کیلومتر از ســال ۹۷ آغاز 
شــده، از درنظر گرفتن چهار ایستگاه در این 
طرح و ریل گذاری ۱۰۰ کیلومتری آن خبر داد.

هم اکنون، پس از گذشــت این روند، راه آهن 
همدان- ملایــر در ۲ قطعــه در حال احداث 
است که قطعه نخســت آن از ایستگاه راه آهن 
همدان آغاز و با عبور از ایستگاه های گل کهریز، 
طاسبندی و کهریز به ایستگاه ملایر منتهی و در 
ادامه با عبور از کرمانشاه به مرز خسروی متصل 
می شــود. روند اجرای راه آهن همدان-تهران 
نیز از ســال ۱۳۸۳ آغاز شده و در طول ۱۳۹۶ 
به طول ۲۶۷ کیلومتر به بهره برداری رســید. 

اتصال ریلی همدان به راه آهن کشــور با ۲۶۸ 
کیلومتر و ۱۴ ایســتگاه می تواند ظرفیت های 
بالفعل گردشــگری، معدنی، کشاورزی و غیره 
موجود در اســتان همدان را به فعلیت برساند.
ماجرای ایســتگاه راه آهن همدان هم بارها بی 
ســرانجام ماند؛ یک بار نماینده مردم همدان 
صحبت از ورود آن به درون شهر همدان سخن 
می گویــد، بار دیگر از خروج آن و این روند هم 
چنان یا درگیر نبــود برنامه و یا کمبود اعتبار 
بود.تا اینکه راه آهن همدان- ملایر به عنوان در 
سال گذشته ردیف بودجه مستقل گرفت و به 
عنوان یکی از پروژه های مهم مطرح شــده در 
ســفر رئیس جمهور و اعضای هیأت دولت به 

استان همدان عنوان شد.
فــرزاد تیمــوری در این زمینــه در گفتگو با 
خبرنگار مهر گفت: خوشبختانه در سفر ریاست 
جمهــوری اختصاص قابل ملاحظه ای برای راه 
آهن همدان در نظر گرفته شــده است.معاون 
هماهنگی امور عمرانی اســتانداری همدان با 
بیان اینکه از محل اعتبارات مبلغ ۱۰۰ میلیارد 
تومــان اعتبار برای راه آهن پیش بینی شــده 
کــه با این اعتبار پروژه کامل می شــود؛ به راه 
دسترسی شورین اشاره کرد و گفت: حدود ۷۰ 
میلیارد تومان اعتبار نیز برای ایستگاه رباط کنار 

گذاشته شده است.
وی تاکیــد کرد: برای ایســتگاه های فامنین و 
بابا کمال در تویســرکان نیز بــه دنبال تزریق 
اعتباراتی هستیم.تیموری خاطرنشان کرد: راه 
آهن همدان- ملایر جز پیشــنهادات استان در 
سفر ریاســت جمهوری بود که مبلغ مناسبی 
بــرای آن در نظر گرفته شــده اســت.معاون 
هماهنگی امور عمرانی اســتانداری همدان در 

ادامه گفتگو با بیان اینکه اعتبارات هنوز حالت 
نهایی پیدا نکرده اســت؛ افزود: به محض ابلاغ 
اعتبارات کارهای عمرانی شروع و در کمترین 
زمان ممکن افتتاح می شوند.تیموری ادامه داد: 
خوشبختانه پیمانکار در پروژه راه آهن همدان 
قرارداد دارد و تا تزریق اعتبار کار همچنان این 

قرارداد نیز ادامه دارد.
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای 
حمل و نقل استان همدان نیز در این راستا در 
گفتگو با خبرنگار مهر عنوان کرد: خوشبختانه 
فعالیت ساخت و ساز راه آهن فعال و ادامه دارد.
زمانی با بیان اینکه با تزریق اعتبارات شــاهد 
رشد و شــکوفایی بی نظیری خواهیم بود، در 
زمینه مصوبات و اعتبارهای در نظر گرفته شده 
طی سفر ریاســت جمهوری به استان همدان؛ 
گفت: هنوز اعتبارات مصوب ســفر ریاســت 

جمهوری ابلاغ نشده است.
وی ادامــه داد: بــدون تردیــد بــا تزریق این 
اعتبــارات، شــاهد اتفاقات خوبــی در حوزه 
حمــل و نقل و شــبکه ریلی خواهیــم بود و 
مــردم از نعمت هــای آن بهــره خواهند برد.
یکی از مهمترین شــاخص های توسعه یافتگی 

مناطق مختلف، ساخت مسیرهای ارتباطی از 
جملــه جاده های اصلی و فرعی، خطوط ریلی، 
بزرگ راه و آزادراه ها اســت؛ علاوه بر آن ایجاد 
بخشــی از کریدور ریلی شرق به غرب آسیا از 
کشورهای آســیای میانه تا دریای مدیترانه را 
به همراه دارد.همدان حدود ۵ ســال است که 
به راه آهن کشــور متصل شده است؛ راه آهن 
همدان به عنوان مرکز راه آهن غرب کشــور از 
مصوبات سفر ریاست جمهوری به همدان بوده 
اســت و اعتبار خوبی برای آن اختصاص داده 
شــد؛ اعتباراتی که می تواند این پروژه را زنده 
کند.بهره مندی زائران عتبات عالیات از حمل و 
نقل ایمن ریلی، افزایش سهم قطار در ترانزیت 
کالا و مســافر داخلی و بین المللی و در نتیجه 
کاهش ســوانح رانندگی و مصرف ســوخت از 
مهمترین دستاوردهای گسترش شبکه ریلی در 
کشور است که استان همدان تاکنون با بخش 

محدودی از آن همراه بوده است.
استان همدان به عنوان یکی از استان های غربی 
کشــور در صورت متصل شدن به شبکه ریلی 
می تواند توســعه اقتصادی همدان را به همراه 
سایر مناطق غربی کشور به همراه داشته باشد.

صیدهای غیرمجــاز و ورود آلاینده ها به خلیج فارس باعث 
کاهش میــزان ذخایر آبزیان شــده اســت و این موضوع 
تهدیدی برای شــغل صیادی محسوب می شود.به گزارش 
مهر،صید و صیادی یکی از مشاغل قدیمی و سنتی در استان 
بوشهر است که تعداد زیادی از خانوارها در مناطق مختلف 
این استان از طریق صیادی امرار و معاش می کنند.بیش از 
۱۰ هزار صیاد در استان بوشهر راهی دریا می شوند تا رزق 
و روزی خود را از دریا بگیرند ولی در ســال های اخیر این 
شغل با تهدیدهای جدی روبرو بوده است.ورود آلاینده های 
مختلف به خلیج فارس، استفاده از شیوه های مخرب صید 
همچون صید ترال، افزایش تعداد صیادان و.... بر روی ذخایر 
آبزیان در دریا تأثیر منفی گذاشــته است.هرچند مسئولان 
همواره از برخورد جدی با صیدهای غیرمجاز حرف می زنند 
ولی در عمل همچنین این شــیوه های صیــد ادامه دارد و 

اثرات تخریبی خود را در دریا می گذارد.
رئیس پژوهشکده میگوی کشــور در گفت وگو با خبرنگار 
مهر اظهار داشــت: گشــت تحقیقات وضعیــت ذخایر و 
زیســتگاه میگو در خلیج فارس آغاز شده که بیانگر کاهش 
حــدود ۳۰ درصــدی ذخایر میگو در خلیج فارس اســت.

عقیل دشتیان نســب با پیش بینی صید حدود هزار و ۵۰۰ 
تن میگو در آب های اســتان بوشهر بیان کرد: سال گذشته 
دو هزار تن میگو در اســتان صید شده بود که امسال این 
میزان کاهش خواهد یافت.وی با اشاره به انجام گشت های 
تحقیقاتی وضعیت ذخایر میگو در خلیج فارس از طریق ۲۳ 

ایستگاه افزود: صید میگو زمانی آزاد می شود که ۷۰ درصد 
از جمعیت میگو به اندازه تجاری و بازارپسند مناسب برسد.
رئیس پژوهشکده میگوی کشور خاطرنشان کرد: صید میگو 
از ۱۸ مردادماه برای قایق ها و از ۱۹ مرداد برای لنج ها آزاد 

می شود.
مدیرکل شیلات استان بوشهر در گفت وگو با خبرنگار مهر 
اظهار داشــت: زمان صید میگو در استان بوشهر بر اساس 
نتیجه تحقیقات گشت های پژوهشکده میگو کشور تعیین 
شده است.علی بازدار با اشاره به صدور مجوز صید میگو در 
۲۵ بندر و اسکله صیادی استان بوشهر بیان کرد: حدود دو 

هزار قایق و لنج با صدور مجوز صید راهی دریا می شــوند.
هر چند خیلی از افراد دریا را بی انتها و تمام نشدنی می دانند 
ولی استفاده از شیوه مخرب صید و دیگر تهدیدها، می تواند 
منابع دریایی را پایان ببخشــد.انتظار می رود دستگاه های 
متولی با اســتفاده از ابزارهای قانونــی مانع تخریب ذخایر 
دریایی شــده و بــا متخلفان صید غیر مجــاز در آب های 
استان بوشهر برخوردهای جدی و قانونی صورت بگیرد.ورود 
آلاینده های مختلف به ویژه پسماندهای صنعتی، فاضلاب، 
آلودگی های نفتی ناشی از لوله های انتقال و شناورها از دیگر 
تهدیدهای جدی در خلیج فارس اســت که باعث شــده تا 
ذخایــر دریایی تحت تأثیر قــرار بگیرند.زندگی صیادان به 
همین صید و همین ذخایر دریایی وابســته است و کاهش 
ذخایر دریایی و تهدیدهای صید، زندگی صیادان را با چالش 

جدی روبرو می کند.

رئیس گروه آب زمین شناسی سازمان زمین شناسی گفت:جلوی کف شکنی وپایین 
رفتن چاه ها برای برداشت آب دراصفهان بایدگرفته شود زیرامنابع آب زیرزمینی 
این خطه دیگرتــوان حفرچاه های عمیق تر راندارد.ایمــان انتظام در گفت وگو با 
خبرنگار مهر با اشاره به اینکه فرونشست زمین در اثر برداشت بی رویه آب، پایین 
رفتن سطح آب زیرزمینی و در نتیجه تراکم لایه های ریزدانه خاک اتفاق می افتد، 
اظهار داشت: راهکار کنترل فرونشست دشت های کشور به ویژه دشت های اصفهان 
در گام نخســت باید جلوگیری از پایین رفتن سطح آب زیر زمینی و برداشت بی 
رویه باشــد. وی با اشــاره به مصارف زیاد آب در بخش های کشاورزی، صنعت و 

شرب، خاطرنشان کرد: بیش از ۸۰ درصد برداشت آب زیرزمینی کشور در بخش 
کشاورزی اتفاق می افتد؛ از این رو باید ابتدا بهره برداری در بخش کشاورزی بهینه 
گردد و نوع محصولی که کشــاورزان می کارند از نظر اقتصاد آبی به صرفه باشد و 
حرکت به طرف بهره برداری بیشتر با استفاده از آب کمتر جهت دهی شود.رئیس 
گروه آب زمین شناســی سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور تصریح 
کرد: جلوی کف شــکنی و پایین رفتن چاه ها برای برداشت آب در شرایط کنونی 
باید گرفته شود زیرا منابع آب زیرزمینی اصفهان توانایی این را ندارد که چاه های 
عمیق تری در آن حفر شــود. انتظام ابراز داشــت: با مدیریت منابع آبی و کاهش 
برداشت بی رویه از عمق زمین می توان تا حدی فرونشست را کنترل کرد که لازمه 

آن اتخاذ سیاست های سختگیرانه آبی است.
رئیس گروه آب زمین شناســی سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور 
در رابطه با اظهار نظراتی مبنی بر اینکه به دلیل شــدت فرونشســت در دشــت 
اصفهان، در صورت بارش شــدید در این شهر احتمال وقوع حوادثی مشابه رانش 
زمین در امام زاده داود تهران وجود دارد، خاطرنشــان کرد: اظهار نظر در خصوص 
هر پدیده ای نیازمند مطالعات و بررســی به طور مجزا است زیرا حادثه ای که در 
امام زاده داود تهران یا روســتای مزداران فیروزکوه اتفاق افتاد تا حدی متفاوت از 
وضعیتی است که در کلانشهر اصفهان می توانیم شاهد آن باشیم. انتظام با اشاره به 

اینکه وضعیت اقلیمی در ایران در حال تغییر است، اظهار داشت: میانگین متوسط 
بارندگی کشور در حال کاهش است در حالی که بارش های شدید در زمان محدود 
افزایش یافته که این ها مخاطراتی به همراه دارد و در مناطقی که دارای شیب زیاد 

و کوهستانی باشد احتمال زمین لغزش نیز وجود دارد.
وی با بیان اینکه وقوع زمین لغزش در یک منطقه بستگی به زمان و شدت بارندگی 
در ۲۴ ســاعت و توپوگرافی زمین دارد، خاطرنشان کرد: وضعیت توپوگرافی امام 
زاده داوود با شهری مانند اصفهان متفاوت است؛ بحث چرایی وقوع حادثه در امام 
زاده داوود بر اثر بارندگی شــدید مفصل اســت اما اصفهان شهر بزرگی است که 
مناطق مختلف آن، توپوگرافی مختلفی دارند و این ها قابل مقایسه نیستند بصورت 
کلی فرونشست و زمین لغزش رابطه مستقیم ندارند البته فرونشست می تواند با 
تغییر توپوگرافی بر تجمع آب در هنگام بارندگی های شدید وسیل تأثیر گذار باشد.
رئیس گروه آب زمین شناســی سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور 
افزود: باید توجه داشــت که فرونشســت معمولاً در دشت هایی اتفاق می افتد که 
شــیب زمیــن زیر پنج درجه و کم اســت در حالی که زمین لغــزش در اراضی 
کوهستانی و شــیب هایی اتفاق می افتد که شیب زمین ۱۵ تا ۲۰ درجه و بالاتر 
باشند و از این رو نمی توان گفت که فرونشست زمین در اصفهان عاملی برای رانش 

زمین در صورت بارندگی شدید خواهد بود.

معــاون امــور انســانی حفاظت محیط زیســت اســتان 
کرمانشــاه از خشک شدن سرمنشــأ های رودخانه قره سو 
 خبــر داد.فرحنــاز اقبالی کلهر اظهار کرد: دلایل خشــکی
 رودخانه قره ســو چند مورد است، ســراب روانسر که سر 
منشــأ رودخانه قره سو اســت تا حدود ۹۵ درصد خشک 
شده و تعدادی از رودخانه های زاینده که در مسیر رودخانه 
قره ســو وجود دارند نیز دچار خشکی صد درصدی شدند 
ســراب یاوری، ســراب جابــری و یکی از سرشــاخه های 
 مهم رودخانه قره ســو که رودخانه رازآور اســت نیز دچار 

خشــکی ۸۵ درصد شده اســت.وی افزود: به دلیل کاهش 
بارندگی در طول سال آبی گذشته ورودی رودخانه قره سو 
کم شده و در پی آن دبی رودخانه نیز کاهش زیادی داشته 
است در حال حاضر یکی از مهمترین آلاینده های رودخانه 
قره سو فاضلاب شهر روانسر، کرمانشاه و بعضی از روستا های 
مســیر رودخانه قره ســو اســت که به داخل آن می ریزند.

معاون امور انســانی اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
کرمانشــاه تصریح کرد: راهکار های کوتاه مدت و بلندمدتی 
برای رفع مشکلات رودخانه قره سو وجود دارد از راهکار های 
بلند مــدت می توان بــه احــداث سیســتم تصفیه خانه 
 فاضلاب شــهر کرمانشــاه اشــاره کرد مدول اول سیستم 
تصفیه فاضلاب شهر کرمانشاه تنها ۳۵ درصد فاضلاب شهر 

را مدیریت می کند و خروجی آن مطابق با اســتاندارد های 
مورد عمل سازمان حفاظت محیط زیست است.

اقبالــی کلهــر با اشــاره بــه ۶۵ درصد فاضــلاب تصفیه 
نشده شــهر کرمانشــاه، بیان کرد: احداث سیستم تصفیه 
 فاضلاب دوم شــهر کرمانشــاه که عملیات اجرایی آن در 
سال ۱۴۰۰ انجام شد و تأمین اعتبار آن نیز از طریق اصلاح 
قانون بودجه بوده، تنها مقداری از آن انجام شــده و اعتبار 
اختصاص داده شده برای این پروژه کافی نیست و نیازمند 

پیگیری مسئولین برای تأمین اعتبار به میزان کافی است.

شبکه ریلی همدان چشم انتظار تزریق اعتبار ۱۰۰ میلیارد تومانی

صیدهای مخرب در خلیج فارس

 ذخایر آبزیان در استان بوشهر کاهش یافت

رئیس گروه آب زمین شناسی سازمان زمین شناسی:

جلوی کف شکنی چاه ها در اصفهان گرفته شود 

خشک شدن سرمنشا های رودخانه قره سو

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مســتقر در ثبت اســناد و املاک شهرستان سنندج 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله مشخصات املاک 
را در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم در روزنامه کثیرالانتشــار و محلی آگهی 
می گردد در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها  از تاریخ الصاق در محل تا مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نموده و گواهی اخذ و تحویل اداره 
ثبت نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض سند مالکیت 

طبق مقررات صادر خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۵/۴

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۵/۱۹
 بخش ۲

۱- شش دانگ یک قطعه زمین مزروعی به نام آقای حبیب اله عزتی فرزند سیف اله شماره 
شناســنامه ۱۶۵ صادره کامیاران کد ملی۳۸۳۹۴۷۶۷۲۰ تحت پلاک ۵۵۱ فرعی از ۲۳۳۹ 
اصلی بخش ۲ ســنندج به مســاحت ۱۰۷۶۸ متر مربع که از نسق آقای رحیم محمدزاده 

)ظاهری( به آدرس سنندج روستای سرخه ذرج زمین مشهور به منطقه گردی  بنانه
شماره م.الف: ۱۸۰۷

رئیس ثبت منطقه یک سنندج - بهنام قباد

آگهی اصلاحیه 
پیرو آگهــی رای هیات قانون تکلیف وضعیــت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رســمی که  در مورخ ۱۴۰۱/۵/۱۰ در 
صفحه ۶ روزنامه مردم ســالاری چاپ شده نام خانوادگی مالک 
قید نگردیده که بدینوســیله اصلاح می گــردد آقای گل محمد 

صلواتی صحیح می باشد.


